
Bestyrelsesmøde den 7. november 2022 

 

Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden kommentarer 

Godkendelse af referat 
Godkendt uden kommentarer 

Økonomi 
Regnskab og likviditet 
Kontingenter 

Til trods for den relative store afgang af medlemmer I starten af sæsonen, så lykkes det os stort 

set at komme hjem på budgettet på kontingenter. Dette takket være en ekstra indsats hen over 

sommeren med både ekstra begynderhold og hvervning af medlemmer ude fra. 

Øvrige indtægter 

Greenfee- og firkløverindtægterne har for hele året været større end både budgettet og sidste år. 

Specielt har der været mange greenfee spillere i sensommeren og specielt I september måned. 

På sponsorer og øvrige tilskud er budgettet også nået hjem. 

Udgifter 

Baneomkostningerne har I årets løb oversteget budgettet, som primært skyldes nedenstående 

poster: 

 
Derudover har de stigende energi priser kostet os 100 tkr. mere end forventet. Denne afvigelse 

har vi dog fundet besparelser for på andre omkostninger. 

Likviditet 

Som ventet nærmer vi os nu et nul på likviditetskontoen som følge af anskaffelsen af 

vandingsanlægget. Dette indebærer, at vi her fra november måned vil trække på vores 

kassekredit, som vi har fået bevilget. 

Konklusion 

Sæsonen startede med en noget større nedgang i medlemstallet end forventet, hvilket gav os 

bange anelser omkring kontingent indtægter. Dette blev dog afværget ved en ekstraordinær 

indsats på medlemshvervning hen over sommeren. 

Derimod løb vi ind i nogle uforudsete ekstra omkostninger på banen, primært på reparation og 

vedligehold af maskiner. Vi valgte også at bruge ekstra omkostninger til det daglige vedligehold af 

banen, da den fra sæsonstart trængte til akut hjælp. Vi fik beråde hjælp af eksterne konsulenter og 

øgede intensiveringen green- og fairwaypleje. Dette har selvfølgelig også medført ekstra 

omkostninger. 

Resultatet af dette er et underskud for hele året, som vi tager af egenkapitalen og derved de 

seneste års overskud. 



Medlemmer 

 
 

 
 

Firkløver 

 



Sponsorer 
Der skal gentegnes for kr. 314.000 - vi er lige nu på 300.900. 

Lige nu er der 2 x buggy samt 1 hulsponsorat i udbud. 

 

ErhvervsGolf 
Programmet for 2023 præsenteres på ErhvervsGolf møde den 11. november 2023. 

 

Banen lige nu 
Banen er ved at være meget våd. Græsset gror heller ikke så meget længere. Så der er ikke behov 

for at der klippes så meget. 

Greens klippes 2 gange om ugen, teesteder 1 gang om ugen og fairway 1 gang om 

ugen. Semirough er ikke klippet de sidste 2 uger. 

Lige nu giver vi greens dug kontrol og de eftersås. Derudover beskærer vi træer på banen. 

På værkstedet er vi i gang vask og eftersyn af maskiner og bestille reservedele. 

Vi er lige blevet færdig med pladsen bag maskinhuset og har taget den i brug. 

Vådområdet på hul 1 kortbanen har vi hævet lidt, i håbet om at holde det tørt. Vi vurderer senere 

om der skal mere til i det område mellem hul 1 par 3 banen og hul 17.  

Vandingsanlæg er tømt for vinteren.  

  

Som planlagt er 4 mand sendt hjem for vinteren og derefter er der Mathias, Morten, Jesper og 

Bent på gården, til at vedligeholde og klargøre maskiner, samt til at håndtere vinteropgaver på 

banen; bl.a. skal de dybdelufte og topdresse fairways.  

 

DGU regionalmøde 
Der blev gennemgået slides fra regionalmødet. 

Slides er vedhæftet i fil.  

Der blev bl.a. talt om antal spillede runder i forhold til sidste sæson; for Herning Golf Klub er det 

som flg.:  

1. januar – 1. november 2021:   1. januar – 1. november 2022:  

    
 
Lokaletilskud 
Vi er i dialog med Herning Kommune vedr. lokaletilskud. Vi får meget mindre end andre  foreninger, og det 
er bekræftet fra kommunens side. Vi får mindre, end vi på papiret er berettiget til og efter et andet 
regelsæt end andre idrætsforeninger i kommunen. 
Kommunen kender at der pågår drøftelser mellem DIF og Kommunernes Landsforening (KL). Vi har nu bedt 
DGU følge op på sagen, da vi ikke er den eneste golfklub, der er ramt på denne måde.  



Info fra Golfmanager 
 Info vedr. p-plads 

• Jacobsen Group fik ikke lov at bygge ved Golfparken; derfor bliver der ikke en aftale om asfaltering 
af P-plads i denne omgang. 

Træningspriser 
• vi fastholder de lave træningspriser i 2023, for at sikre medlemmerne de bedste muligheder for at 

vælge træning til. 
MOMS penge 

• Vi er nu på 99, 2 mangler 
Flag på hul 6 

• Vi har fået tilladelse fra Herning Kommune til igen at sætte flag op. 
Medlemsundersøgelse 

• Der er enighed om at BWM svarer de medlemmer, der har indsendt kommentarer i 
medlemsundersøgelsen direkte.   

• Alle bestyrelsesmedlemmer har nu adgang til Golfspilleren i Centrum. For at få den bedste forståelse 
af alle tallene, inviteres DGU’s konsulent med til et bestyrelsesmøde i foråret, for en gennemgang af 
Golfspillerne i Centrum. 
 

Info fra udvalg 
Begynderudvalg – MH 
Der har netop været møde med DGU, der præsenterede konceptet “Den gode begyndelse”, 

der omhandler modtagelsen og fastholdelsen af nye medlemmer i klubben. Der var mange 

gode idéer, som vi kan bruge i vores videre planlægning af begynder-/kaninforløbet fremefter. 

Vi arbejder med den idé, at begynderudvalg og kaninudvalg integreres mere, og vi arbejder 

med tanken om at gøre brug af mentorer og ambassadører, der følger begynderne, og andre 

nye medlemmer, der har behovet, for at sikre, at de får en god intro til klubben og de 

muligheder, som findes for dem. 

Det vil vi arbejde videre med på flere møder hen over vinteren, så vi er klar til sæsonen med 

et stærkt set up.   

Kaninudvalg – HS 
Intet nyt.  

Juniorudvalg – IRS 
Der har været evaluering af året der gik. Målet fremover er at nå 100 juniorer, bl.a. ved at 

have flere af de små. Vi har mistet lidt her i sæsonen i år.  

Lørdag er måske ikke en god træningsdag til de små, så vi forsøger at ændre til en hverdag. 

Samtidig vil vi gerne styrke samværet, også efter golf, og kuplen tages mere i brug til det for 

formål. Koordineres med Tekin.  

Vil også gerne deltage i flere turneringer. Har sin egen by-turnering i samarbejde med 4 andre 

klubber, deltager også i D-tour. Bestyrelsen opfordrer til, at udvalget ser hvilke turneringer 

DGU ellers arbejder med. Bl.a. Short game. 

Turen til Made in HimmerLand udgår, da turneringen ligger midt i ferien. Der arbejdes på et 

anden event.  

Ønsker at vi rater par 3 banen. Den er ikke lang nok til en officiel rating, men vi får DGU til at 

se på, hvad man kan gøre. Begyndere har samme behov.  

Vil gerne have spærret par-3 banen om tirsdagen til juniorerne. Det er ok. Tidspunkt aftales 

nærmere. 



Forældrehjælp er fortsat vigtig. Der er flere forældre med i 2023; skal hele tiden vedligeholdes 

så der er fokus på det.    

Eliteudvalg – IRS 
Evaluering af året er sket og det har været en middel sæson. Vil gerne hæve niveauet og have 

flere træninger og mere fokus på de bedre spillere, samt personlig træning. 

Bestyrelsen finder det vigtigt, at vi ikke glemmer fokus på de juniorer, der måtte være 

kommende elitespillere. En mere langsigtet plan ønskes.   

 

Baneudvalg – CB 
Se under banen lige nu.  

Turneringsudvalg – IRS 
Onsdagsherrer og tirsdagsdamer er fortsat vært for turneringerne den 5. juni, Grundlovsdag.  

Parturneringer bliver lukkede turneringer, dvs. kun for klubbens medlemmer.  

Der arrangeres en 9-huls turnering når der er oprydningsdag.  

Der er tale om en slagspilsturnering; er der plads i kalenderen. Turneringsudvalget får 

opgaven.  

Banekontrol- og serviceudvalg - BWM 
Der er netop afholdt afslutning, med tak til udvalget. Igen godt arbejde i sæsonen. 

Ordens- og amatørudvalg – CJE 
Intet nyt.  

Handicapudvalg – CJE 
DGU har afholdt seminar vedr. årlig hcp. revision. Klubben har en opgaven med at kontrollere 

medlemmernes handicap, og Golfbox kan hjælpe med at finde dem, der måske skal reguleres 

op eller ned, udover det som de måtte have spillet sig til. Man skal kun koncentrere sig om 

dem, der skal reguleres med mere end +/- 1 hcp. point. Der skal foretages en individuel 

vurdering af disse.  

Der er 37, der er udvalgt af systemet. Der er 19 med en større difference end 1 og de vil blive 

gennemgået inden jul. 

Regeludvalg – CJE 
Der er kommet en revision af golfreglerne den 7. november; gældende fra den 1. januar 2023.   

Det bliver digitale “regelbøger”, med fokus på app og net og de trykte bøger udfases. 

Der kommer ingen danske bøger og spillerudgaven forsvinder. 

Lommeguiden opgraderes.  

Det er mindre ændringer der er i reglerne, og klubben vil sende information ud samt 

arrangere regelaften.  

Visionsudvalg – CA 
Med på næste bestyrelsesmøde. 

Golf, kunst & natur – CA 
Vi fik desværre ikke tilskud fra statens Kunstfond. Vælger nu at sætte 2 skitsetegninger til værker i 

gang med det beløb der er samlet ind. 

Årsskriftsudvalg - CA 
Processen kører, opsamlingsmøde den 14. november. 



Næste møder 2022 
24/11                       Generalforsamling 

5/12                         Bestyrelsesmøde 

Eventuelt 
HS spurgte til evakueringsplan; vi har en ”Hvis uheldet er ude” plan på hjemmesiden. Den 

viser hvordan man skal reagere hvis der f.eks. skal en ambulance på banen eller der skal 

bruges hjertestarter. Desuden findes en plan på hjemmesiden, for hvordan man skal agere i 

tilfælde at torden eller mere ekstreme vejrsituationer. 

Der hænges en "Tordenvejr på golfbanen" info op, der bla. viser tilflugtsmuligheder til lynskure 

m.m. - https://www.herninggolfklub.dk/banen/retningslinjer/tordenvejr 

HS gjorde opmærksom på at hvide pæle skal være fri, så der kan ses ”en lige linje” mellem 

dem. Det er vi klar over, og vi rydder løbende bevoksningen på hul 11 og hul 16.  

Vi talte om at slukke for opladning af batterier hen over vinteren. BWM har spurgt elektriker, 

der siger det ikke kan betale sig at pille strøm fra, da der kun bruges strøm hvis der lades op. 

Bedre at opfordre medlemmerne at tage deres batteri med hjem i vinter.  

Samtidig vurderer vi om prisen på skabe med strøm skal stige kr. 50,- til næste sæson.   

  

  
 


